

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

المجلس الوطني افتتح كوسوفو والتشيك مكاتب لسفارتيهما في القدس عمل غير قانوني يستوجب المعاقبة

2021-3-15

اعتبر المجلس الوطني الفلسطيني إقدام جمهورية التشيك وإقليم كوسوفو على افتتاح مكاتب لسفارة بلديهما في مدينة القدس المحتلة عمل غير قانوني يكافئ المحتل بدلاً من إخضاعه للمساءلة وفرض العقوبات عليه.

واضاف المجلس الوطني في بيان أصدره اليوم الاثنين، أن تلك الخطوة هي اعتراف صريح بضم إسرائيل غير الشرعي لمدينة القدس المحتلة، وهي خطوة أحادية تنتهك الوضع القانوني للمدينة المحتلة، تستوجب مساءلة من يقدم عليها ومعاقبته وفقاً للقانون الدولي.

كما اعتبر المجلس افتتاح المكاتب اعتداء سافراً على حق الشعب الفلسطيني وانتهاكاً للقانون الدولي ولقرارات الشرعية الدولية، التي أكدت جميعها ان القدس مدينة فلسطينية محتلة.

وطالب برلماني التشيك وكوسوفو بالضغط على حكومتي بلديهما للتراجع عن هذه الخطوة غير المسؤولة والمخالفة لقرارات الشرعية الدولية، والتي لن يكون لها أي أثر قانوني ولن تغير شيئاً في الوضع القانوني والتاريخي لمدينة القدس المحتلة، ولن تحدد مصيرها القرارات الأحادية التي لا تتفق ومبادئ العدالة واحترام حقوق الشعوب وقرارات الأمم المتحدة.

ودعا المجلس الوطني البرلمانات الدولية الى ممارسة الضغوط على برلماني التشيك وكوسوفو لإلزام حكومات بلديهما للتراجع عن تلك الخطوة المدانة والتمسك بقرارات مجلس الأمن الدولي خاصة القرارين 476 و478 لعام 1980 والقرار 2334 لعام 2016، التي دعت كل الدول إلى عدم إقامة بعثات دبلوماسية في مدينة القدس، وأن كافة القرارات والإجراءات الإدارية والقانونية التي اتخذتها إسرائيل في القدس لاغية وباطلة بطلاناً مطلقاً.

Palestine National Council
Speaker Office



المجلس الوطني الفلسطيني
مكتب الرئيس

Ref.

Date

الرقم :

التاريخ :

**PNC: Kosovo and Czech opening of their diplomatic offices
in Jerusalem is an illegal punishable act**

Ramallah 15th of March 2021

Palestine National Council (PNC) considered the move by Czech Republic and Kosovo Territory to open offices for their countries' embassies in occupied Jerusalem as an illegal act that rewards the Israeli occupier instead of making Israel accountable and imposing penalties on it.

In a statement issued today, Monday, PNC added that this step is an explicit recognition of Israel's illegal annexation of the occupied city of Jerusalem, and it is a unilateral step that violates the legal status of this occupied city, which requires accountability and punishment of the occupier in accordance with international law.

PNC also considered the opening of the offices a blatant assault on the right of the Palestinian people, and a violation of international law and international legitimacy resolutions, which all affirmed that Jerusalem is an occupied Palestinian city. PNC called on the parliament of Czech Republic and Kosovo to pressure the governments of their countries to backtrack on this irresponsible step that violates the resolutions of international legitimacy, which will not have any legal effect and will not change anything in the legal and historical status of occupied Jerusalem, and its fate will not be determined by unilateral decisions that are inconsistent with the principles of justice, respect for peoples' rights, and United Nations resolutions.

International parliaments should exert pressure on the parliaments of Czech Republic and Kosovo to oblige the governments of their countries to backtrack on this condemned step and adhere to UN Security Council resolutions, especially Resolutions 476 and 478 of 1980 and Resolution 2334 of 2016, which called on all countries not to establish diplomatic missions in the city of Jerusalem, and that all administrative and legal decisions and measures taken by Israel in Jerusalem are absolutely null and void, PNC called on and explained.